
 
 
 
 

 Skolebestyrelse Stilling Skole 

 
 

 

Stilling Skole   Gramvej 10   8660 Skanderborg   tlf. 87 94 26 10   mail: stilling.skole@skanderborg.dk 

 

 

 Dato  
15. november 2022 
Kl. 17.00-19.00 

Ansvarlig Tid  Referat 
Afbud: Thomas, Anne 
Pia deltog til kl. 18.00 
Michael deltog til kl. 17.50 
 

1 Godkendelse af dagsorden 
og valg af informant 

Alle 2 B Minireferent: Frank skriver dette. 
Bestyrelsen præsenterede sig, da det var første gang 
elevrådsrepræsentanterne deltog. 
 

2 Godkendelse af referat fra 
møde 27/9-22 

Alle 5 
 

B Referatet blev godkendt og underskrives på næste møde 

3 Nyt fra elevråd Anton og 
Jennifer 

10 O Anton er valgt som formand for elevrådet og Jennifer som næstformand. 
Elevrådet har ønske om flere spejle på i pigeomklædning, og at der igen kan 
blive ”Åben hal” i frikvartererne i vinterhalvåret. 
Generelt synes elevrådet, det var en god skolefest, men at der godt kunne 
være nogle aktiviteter målrettet til de ældste elever. 

4 Status på samarbejde med 
forældreforeningen omkring 
kolonien  

ML 10 O Der har været afholdt evalueringsmøde mellem skole og forældreforeningen i 
forhold til den afholdte koloni. 
Forældreforeningen og skolen er enige om nogle punkter, der skal arbejdes 
med for at justere arrangementet til næste gang. 
Der blev også drøftet længden af kolonien. 
Forældreforeningen har det overordnede ansvar for kolonien, men i de dage 
kolonien varer, forflyttes undervisning og fritid til kolonien. 



 
 

Der er opmærksomhed på vigtigheden af gennemgående kendte voksne på 
kolonien.  
Der afholdes intromøde til næste års koloni her sidst i november. Dette giver 
bedre tid til planlægningen. 
Når forældreforeningen udsender materialer om kolonien, er det ønskværdigt 
at skolens ledelse også modtager dette. 
 

5 Skanderborg Kommune har 
et mål om at blive CO2-
neutral i 2050 
Brainstorm med ideer til, 
hvordan Stilling Skole kan 
bidrage til dette 

Alle 20 D Skolen har: 

• LED-pærer både ude og i hele huset 

• Vandhaner med sensorer, hver gang vi skal udskifte vandhane 

• Vandsparende toiletskyl 

• Bevægelsessensorer og LUX styring på lys i hele huset 

• Sænkning af varme på hverdage, når der ikke er børn samt i weekend 
og ferier. CTS-styring 

• Solceller på hallens tag 

• Affaldssortering på hele skolen 

• Kantinen har fokus på at tænke smart og ”genbruge” for at undgå 
madspild 

• Vi vil gerne have flere solceller på tager, hvis taget kan bære det. 

• Fjernet køleskabe, el-kogere og mikrobølgeovne fra klasseværelser 

• Sænker temperaturen til 19 grader. Børnene og medarbejdere tager 
ekstra tøj på i fyringssæsonen. 

• De gamle motorer på ventilationsanlæg sættes til at køre mindre. 

• Vi gennemgår alle vores standby-funktioner – hvad er nødvendigt? 

• Opmærksomhed på al for meget fejlkopiering 

• Afholde on-line møder, når det giver mening, så der spares transport 
 

Bestyrelsen havde flg. kommentarer: 

• Der kunne også arbejdes med grønne tiltag f.eks. i skolegårde og på 
tage. 



 
 

• Sluk for alle standby skærme 

• Opmærksomhed på at slukke lys, hvor der ikke er føler på. 

• Opfordring til at de indkøbsaftaler, der ligger, også er valgt ud fra 
bæredygtighed.  

 

6 Budget 2023 – Introduktion 
til processen og status 
På mødet den 13/12 drøftes 
bestyrelsens konkret ideer til 
besparelser og tiltag 

ML 10 O Mona fremlagde den økonomiske situation i forhold til bestyrelsens videre 
arbejde med budgettet på mødet d. 13.12. kl. 17.00-18.00. Alle 
bestyrelsesmedlemmer gør sig overvejelser, til dette møde, omkring 
prioriteringer i økonomien. Det er vigtigt, at bestyrelsen tager 
forældreperspektivet på i forhold til dette.  
Selve budgetforslaget drøftes i januar. 

7 Meddelelsesbog 
Ny lovgivning og orientering 
om status 

ML 15 OD Mona orienterede om ny lovgivning omkring Meddelelsesbogen, der skal 
erstatte elevplanen. Den skal indeholde aktuelle fokuspunkter for det enkelte 
barn i primært dansk og matematik. Dette værktøj skal støtte samarbejdet 
mellem skole og hjem. Den skal anvendes løbende og være synlig for forældre 
mindst én gang om året. 
De forskellige storteams arbejder lige nu med formen på, hvordan 
Meddelelsesbogen kan se ud på Stilling Skole. Dette kommer på et 
bestyrelsesmøde senere på skoleåret. 

8 Nyt fra formand Helle 10 O • Helle og Mona har deltaget i et møde på Fælleden omkring udvikling 
af den nye Børne- og ungepolitik. 

• Helle havde fået fat i et Anders And blad ”Særnummer om sikkerhed 
på Internettet”, der har fokus på brug af sociale medier samt børn og 
unges sikkerhed på disse. Helle vil undersøge om skolen kan få nogle 
eksemplarer. 

• Helle har sammen med Mona og Mette Mølbach deltaget i et 
informationsmøde på Fælleden omkring den nye daginstitution i 
Stilling.  



 
 

 
 

Helle, Boris og Michael sætter sig sammen og skriver nogle 
kommentarer og spørgsmål til det politiske udvalg. Der er særlig 
nysgerrighed på, hvilke synergieffekter, der er tale om. 

9 Nyt fra medarbejdere MS, PAK 10 O • Der har med succes været afholdt Skolernes Motionsdag. 

• Der har været afholdt skolefest. Der var en god stemning og mange 
glade børn. Skolefestudvalget holder evaluering onsdag d. 23. 
november. 

10 Nyt fra ledelsen 

Ny procedure: Der udsendes 

en kort skriftlig orientering 

inden mødet. 

ME, SR, MBK, 
ML 

10 O Der er udsendt en skriftlig orientering. 

11 Kommunikation til forældre 

og personale 

Alle 5 B Frank sender minireferat til Helle. 

12 Eventuelt 

Herunder punkter til næste 

møde 

Alle 5 B 13/12: 
Budget 2023 
 
16/1 
Kontrakt 2023 
Skolestarter og overgange 
Evaluering af skolefest og nedsættelse af arbejdsgruppe Skolefest 2023 


